
De fractie heeft de volgende vragen:

Geachte voorzitter,

Ter voorbereiding op het commissiedebat van donderdag 11 februari 2021, ten aanzien van de 
eerdere antwoorden op onze raadsvragen over de Regioscan, heeft de PvdA-fractie de volgende 
vragen: 

1.      De economische gevoeligheid i.v.m. corona-maatregelen is in onze regio groot. Wat vindt U? 
Wat gaan we doen?

2.      Wat vindt u van de conclusie dat onze regio de dynamiek van de afgelopen kwart eeuw mist?

3.      Bent u het eens, dat we echt dienen te kijken en te verbinden naar wat onze regio nodig heeft?

4.      Bent u het eens, dat we de ambitie dienen te hebben echt te verbinden, te verslimmen en te 
verduurzamen? En zo ja, hoe?

5.      Onze economische groei vlakt af; Wat gaan we doen?

6.      Ons vestigingsklimaat is weinig dynamisch? Hoe pakken we dit aan?

7.      Het aandeel van innovatieve sectoren is klein; Wat wordt ons plan van aanpak?

8.      Braindrain en braingain geeft een negatief saldo; (Hoe) wordt dit aangepakt?

9.      De PvdA-fractie wil oproepen tot het komen van een uitvoerend comité vanuit het regionale 
bedrijfsleven, het onderwijs, de overheid en maatschappelijke organisaties en betrokken 
burgers. Doel hierbij is om tot een onorthodoxe aanpak te komen en een concreet 
uitvoeringsplan. Bent u bereid dit mede te initiëren en mede te ondersteunen?

10.  Wij vinden dat dit uitvoerend comité dient uit te gaan en verbonden dient samen te werken met 
betrokken bestaande organisaties en partijen vanuit lopende plannen; Het gaat 
om bundeling tot een gezamenlijke uitvoering met een missie, uitvoeringsplan, financiering, 
verantwoording, enz. Dit vraagt om een professionele organisatie die dit uitvoerend comité van 
betrokken partijen gaat ondersteunen. Bent u bereid dit mede in te zetten? Bijv. met een 
financiële ondersteuning om deze professionaliseringsslag te kunnen maken? Bijvoorbeeld 
vanuit gemeente of regio? Of andere financiering?

11.  De PvdA-fractie heeft hierbij voor ogen dat partners in een startbijeenkomst de mogelijkheden 
onderzoeken om gezamenlijk een brandende kwestie aan te pakken: talenten inzetten en 
binden in onze regio. Er dient een focus te komen van wat je wil als regio. Niemand kan dit 
alleen. Allen zijn nodig in de aanpak. Daarom is een onorthodoxe werkwijze nodig. Deelt u deze 
visie? En hoe te komen tot een missie gedreven aanpak van deze kwestie?

12.  Verder vernemen wij graag uw mening als het gaat om het idee om vanuit elke gemeente 
bijvoorbeeld twee raadsleden te selecteren om vanuit regio West-Brabant west mede te initiëren 
en te participeren. De PvdA-fractie leest/hoort graag uw mening hierover.

13.  Ten slotte: (Hoe) gaan we de Regioscan serieus oppakken? En (Hoe) brengen we dit tot een 
strak en uitvoerbaar plan van uitvoering met zichtbare resultaten? Graag uw reactie.



Namens de PvdA-fractie,

Paul Klaver

Wij beantwoorden de vraag als volgt:

1. Door de Coronamaatregelen ondervindt men in heel het land de economische gevolgen. 
Roosendaal is bezig via het Coronaherstelplan van de provincie Brabant (M7+B5) om diverse 
projecten vlot te trekken binnen onze eigen gemeente. 

2. Deze conclusie geldt niet voor alle sectoren en daarmee ook niet voor onze gehele regio. 
Alertheid op de dynamiek is overigens wel een belangrijk punt van aandacht.

3. Daar wordt op regionale schaal al naar gekeken. Zowel de Economic Board W-Brabant doet dit 
voor de hier aanwezige topsectoren. En de hechte samenwerking tussen bedrijfsleven en 
onderwijs/kennisinstellingen is al bezig om zowel de arbeidsmarkt en opleidingenpallet en -niveau 
nauw op elkaar af te stemmen.

4. Door oog te hebben voor verslimmen, verbinden en verduurzamen in onze regio wordt er gewerkt 
aan een adequaat vestigingsklimaat voor ondermeer bedrijven, onderwijs, arbeiders en studenten

5. Om de afvlakking van de economische groei wordt juist regionaal ingezet op de thema’s 
verslimmen, verbinden en vernieuwen. Innovatiekracht binnen de sectoren is juist de toekomstige 
motor voor onze regio. Niet alleen inzetten op de topsectoren. Het ontwikkelen van zgn. 
crossovers leidt tot het ontstaan van diverse living labs en campussen zijn daarvan het bewijs. 
Biobased economy, Agrofood industry en innovaties op maintenance en logistiek zijn nu 
belangrijk.

6. Zie antwoord vraag 5.

7. Zie antwoord vraag 5.  

8. Zoals in het antwoord van vraag 5 al wordt aangegeven, is het ontwikkelen van innovatiekracht 
een belangrijk middel om een braindrain tegen te gaan. Door het ontstaan van ‘nieuwe’ 
economieën en de ontwikkelingen op het gebied van duurzaamheid (zie ontwikkelingen van de 
Regionale Energie Strategie) wordt deze innovatiekracht verder versterkt. Daarnaast speelt de 
internationale knoopfunctie van Breda een belangrijke rol om expats hier te halen en te vestigen, 
d.m.v. een hiervoor speciaal ontwikkeld vestigingsprogramma.

9. De noodzaak en urgentie om in triple helix verband de regionale economie een boost te geven en 
te upgraden, wordt regionaal ondersteund en in gezamenlijkheid opgepakt.

10. Zie antwoord op vraag 9.

11. De huidige regionale inzet op verbeteren van ons vestigingsklimaat, inzetten op verslimmen, 
verbinden en vernieuwen zijn juist de ingrediënten waar we in triple helix verband mee bezig zijn. 
E.e.a. is niet alleen inzet op economisch vlak, maar geldt zeker ook in de opdracht Sterke Steden 
om naast het verbeteren van het vestigingsklimaat, ons voorzieningenniveau op orde te brengen 
en de multimodale bereikbaarheid van stad en regio te verbeteren. 

12. In de huidige (regionale) triple helix aanpak werken ondernemers, onderwijs en overheid al 
samen. Als raden zich op regionale schaal zich willen manifesteren, ziet de RWB uw initiatieven 
hiervoor tegemoet. 

13. De regioscan van de Rabobank (alleen Brabantse Wal) is naast de regio brede scan van Tordoir 
input voor onder meer de ruimtelijk economische ontwikkeling binnen de regio en bijvoorbeeld 
onze omgevingsvisie. Zoals uw raad al eerder is aangegeven zullen deze scans en andere 
studies en rapporten onderdeel cq. input vormen voor het Ontwikkelplan West-Brabant-West 



(WBW) en de Regionale InvesteringsAgenda WBW. In deze studies, die samen met de provincie 
Noord-Brabant worden uitgevoerd, speelt onze gemeente een prominente rol.

Met vriendelijke groet,

Namens het college van burgemeester en wethouders,

Wethouder C.A. (Cees) Lok


